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Isarescu: Trebuie sa întelegem ca trecem printr-un moment mai greu, dar

controlabil, administrabil

Abordarea Guvernului este una corecta, pentru ca în primul rând trebuie sa vedem care este situatia clara a

bugetului, a declarat, joi, guvernatorul Bancii Nationale a României, Mugur Isarescu, la conferinta anuala a

Asociatiei Analistilor Financiar-Bancari din România.

"Eu cred, o spun de la început, apropo de ce am vazut ieri pe la televiziuni si asa mai departe, cum cred eu ca s-au

distorsionat unele mesaje, ca abordarea Guvernului este corecta. Nu putem sa le luam pe toate sa le discutam. Mai

întâi si întâi trebuie sa vedem care este situatia clara a bugetului. Sprijin cu toate fortele ideea de a se termina cu

arieratele create de buget pentru ca orice întârziere a platilor facute de catre buget creeaza un lant de arierate. Scrie

asta si în teorie. Atunci când într-o societate apar arierate uitati-va si la buget, sa nu fie sursa acestor arierate,

acestor întârzieri. Şi apoi daca din întârzierile acestea mai omori pe câte unul de unde sa îsi ia bugetul resurse? Sau

influentezi cresterea economica", a afirmat Mugur Isarescu.

Guvernatorul a explicat ca trebuie sa terminam cu discutiile despre cursul de schimb, întrucât orice depreciere a

cursului "nu face decât rau".

"Dupa care, daca cifra este 4,4% (estimarea de deficit bugetar - n.r.), v-am dat un exemplu, terminam discutia cu

cursul de schimb. Pai ce rost are sa o porti, nu? Sa echilibrezi contul extern când 80% din dezechilibrul extern vine

din deficitul fiscal. Orice depreciere a cursului nu face decât rau. Bineînteles ca o sa apara cineva sa spuna:

guvernatorul ajuta Guvernul. Nu? Pai ajutam Guvernul, ajutam tara. Banca Nationala lucreaza cu orice guvern îl

da tara. Avem acest guvern si îl ajutam. Nu este ceva anormal", a mai spus Mugur Isarescu.

El a declarat ca o alta tema care ar trebui abordata este cea a majorarii pensiilor si a precizat ca decizia în acest caz

este una politica.

"Dupa care la ce trebuie sa ne gândim? Într-adevar avem acum o problema. Pe asta o rezolvam întâi si dupa ce ne

lamurim si cât e deficitul si rezolvam si problema care se numeste finantarea deficitului pentru acest sfârsit de an,

ajungem si la dezbaterea despre pensii. Daca din dezbaterea despre pensii singurul lucru care iese este ca Banca

Nationala a României sau economistul sef, nu era nici Banca Nationala, cere prorogarea Legii pensiilor, amânarea,

nu am facut nimic. Nici nu are el dreptul sa ceara asa ceva. Şi nici noi. E o decizie politica. Valentin Lazea,

înteleg, a facut niste analize de cifre. Dar uitati unde s-a dus dezbaterea, unde a luat-o, în alta parte", a subliniat

Isarescu.

Guvernatorul BNR sustine ca pâna la problema pensiilor mai sunt alte lucruri de lamurit, precum finantarea, care

este "grea, dar nu imposibila".

Isarescu a mentionat ca Guvernul are buffer-ul aproape întreg, dar a sugerat ca nu este indicat sa-l foloseasca în

conditiile în care exista exces de lichiditate, iar aceasta aduce costuri pentru banca centrala si bancheri.

"Trebuie sa întelegem ca trecem printr-un moment mai greu, dar controlabil, administrabil", a afirmat seful BNR,

subliniind totodata ca trebuie sa ne asezam cu calm, responsabilitate si profesionalim sa construim bugetul pentru

anul viitor, "care este si mai greu de facut".
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